
شوك دمير به بسكتبال ايران

 تمرينات 
 تيم ملي 

بدون جمشيدي آغاز شد

تصميم عجيب هاكان دمير و كنار گذاش��تن محمد جمشيدي از 

اشرف رامين
تيم ملي همه را شوكه كرد. تمرينات تيم ملي بسكتبال ايران ديروز       بازتاب

در تالار آزادي از سر گرفته شد و 15 بازيكن دعوت شده به اردو زير 
نظر سرمربي اهل تركيه به كارش��ان ادامه دادند. از آنجا كه دو رويداد مهم جام جهاني و بازي هاي 
آسيايي پيش روي بسكتبال كشورمان است، انتظار مي رفت كادر فني با استفاده از تمام پتانسيل هاي 
موجود به جنگ رقبا برود، اما خط كشيدن روي نام جمشيدي براي همه عجيب بود. حامد حدادي، 
بهنام يخچالي، ارسلان كاظمي، ميثم ميرزايي، سجاد مشايخي، محمد اميني، محمد شهريان، جلال 
آقاميري، متين آقاجانپور، حس��ن علي اكبري، سجاد پذيرفته، س��الار منجي، سينا واحدي، نويد 
رضايي فر و پيتر گريگوريان نفرات حاضر در اردو هستند. نكته جالب اينكه حدادي و كاظمي به  رغم 
مصدوميت به اردو دعوت ش��ده اند، اما خبري از جمش��يدي باتجربه نيس��ت. تيم مل��ي دو اردوي 
برون مرزي را پشت سر گذاشت؛ ابتدا در تركيه تمرينات پيگيري شد و پس از آن هم ملي پوشان راهي 
لبنان شدند. انجام دو بازي دوستانه با تيم ملي لبنان با دو شكست همراه بود. با اين  حال سرمربي در 
آخرين مصاحبه خود از ش��رايط حاكم بر اردو و پيشرفت ش��اگردانش ابراز رضايت كرد. در همان 
مصاحبه دمير بر سرسختي بازيكنانش در دفاع و سرعت بيشتر در حمله تأكيد كرد. با توجه به اين 
تأكيد قابل پيش بيني بود كه سرمربي اهل تركيه براي انتخاب تركيب نهايي اعزامي به جام جهاني 
احتمالاً تغييراتي را ايجاد كند. منتها كنار گذاشتن محمد جمشيدي ابهامات زيادي را در پي داشته 
است. جالب اينكه علي آرزومندي، مربي و دستيار هاكان دمير در گفت وگو با تسنيم جمشيدي را 
يكي از بازيكنان بزرگ بسكتبال كشور ناميده است: »جمشيدي بدون اغراق يكي از بازيكنان بزرگ 
و باهوش بسكتبال ايران است كه كلاس بالايي در اين رشته دارد. او در يك ماه گذشته تمام تلاش 
خود را در اردو كرد و كم و كاستي نداشت. آقاي دمير اما تصميم گرفت بدون جمشيدي به كار ادامه 

دهد. دليل اين تصميم قطعاً فني است و هيچ مسئله غيرفني دخيل نبوده است.« 
حتي محسن معزي فر، دبير فدراسيون هم از تصميم س��رمربي شوكه شده است: »پيگير قضيه 
حذف جمشيدي بودم. من و داوري )رئيس فدراسيون( به طور مرتب با هم صحبت مي كنيم. او 
معتقد بود كه جمشيدي عصاي دس��ت تيم ملي در جام جهاني است. فدراسيون هم نظر مثبتي 
روي اين بازيكن داشته و دارد. تصميم س��رمربي تيم ملي اما ما را هم شوكه كرد. مسائل فني بر 
دوش سرمربي است و وقتي تصميمي گرفته مي شود، ريسك آن را نيز می پذيرد.« تيم ملي ايران 

در جام جهاني چهارم شهريورماه با برزيل اولين حريفش مصاف خواهد داد.

بعد از جوانان نوبت زير 16 ساله ها شد

آينده سازان واليبال روي ريل قهرماني
آينده سازان واليبال ايران درس��ت برخلاف تيم ملي بزرگسالان كه 

حامد قهرمانی
همه را نااميد كرد طي روزهاي اخير كاري كردند كه همه به آينده اين       خبر

رشته اميدوار شدند. 
 كسب عنوان قهرماني، آن هم بدون شكس��ت اتفاقي بود كه براي دومين بار طي هفته هاي گذشته 
رخ داد. اول جوانان واليبال ايران و حالا نوجوانان زير 16 س��ال اين رشته كه با اقتدار بر قله واليبال 
قاره كهن ايستادند. نوجواناني كه شنبه شب با برتري 3 بر يك مقابل ازبكستان ميزبان جلوي چشم 
هوادارانش قهرماني را براي ايران به ارمغان آوردند. جالب اينجاست كه تيم كشورمان هم در مسابقات 
زير 16 سال آسياي مركزي بر سكوي قهرماني ايستاد و هم در مسابقات قهرماني آسيا تا با دو جام به 
كشور برگردد. يعد از تيم كشورمان كه با هفت پيروزي متوالي و بدون باخت عنوان قهرماني مسابقات 
را به خود اختصاص داد تيم هاي ازبكستان، چين تايپه و پاكستان نيز عنوان هاي دوم تا چهارم را از 
آن خود كردند. آرش صادقياني، سرمربي تيم واليبال زير 16 سال كش��ورمان بعد از دبل قهرماني 
شاگردانش در آسيای مركزي و قهرماني آسيا با اشاره به توانمندي تيمش گفت: »خدا را صد هزار 
مرتبه شكر كه بازيكنان ايران مزد زحمات خود را گرفتند. بايد از همه همكارانم، بازيكنان و افرادي 
كه در تهران به تيم كمك كردند، تشكر كنم. از فدراسيون نيز ممنون هستم كه تمام تلاش خود را 

كرد تا بهترين وضعيت براي تيم فراهم شود. بازيكنان واقعاً خوب حمايت شدند.«
وي ادامه داد: »تيم ايران پنج ماه سخت را پشت سر گذاشت و بچه ها واقعاً پرتلاش تمرين كردند. اين 
ذهن برنده در بازيكنان ايران ايجاد شد و بازي هاي خيلي سختي را پشت سر گذاشتيم. در شرايط 
حساس توانستيم سربلند از زمين خارج شويم. خيلي خوشحال هستيم كه توانستيم مردم ايران را 
شاد كنيم. آينده هاي واليبال ايران واقعاً نترس، شجاع و سختكوش هستند. تمام تلاش خود را به كار 

بستيم و اكنون بازيكنان مزد خود را گرفتند. اين واقعاً باعث خوشحالي است.«
طاها محسني، كاپيتان تيم زير 16 ساله هاي واليبال ايران هم با اشاره به بازي سخت فينال مقابل تيم 
ميزبان گفت: »همانطور كه مي دانيد تيم ايران قب��لًا نيز چند بازي مقابل ازبكس��تان انجام داده بود. 
ازبكستان تيم نسبتاً خوبي بود، اما معمولاً روي دو، سه بازيكن خود تمركز داشت. در فينال مسابقات 
سعي كرديم با توجه به آناليز و تجربياتي كه از بازي هاي قبل مقابل اين تيم داشتيم، تيم ازبكستان را 
كنترل كنيم. در مجموع بازي خوبي بود و سعي كرديم در فينال اين مسابقات آن چيزي كه هستيم را 
ارائه دهيم. ايران اين لياقت را داشت كه قهرمان آسيا شود.« محسني درباره حمايت تماشاگران ايراني 
از تيم ملي در ازبكستان تصريح كرد: »خدا را شكر مي كنيم كه طرفداران ايران در كشور ازبكستان براي 

تشويق تيم آمده بودند و خيلي از آنها تشكر مي كنم، چون واقعاً به تيم ايران كمك كردند.«

ليگ  برت�ر هنوز 

شيوا   نوروزي
  گزارش

شروع نش�ده با 
چالش تأخير در 
آغاز مواجه شده اس�ت! در روزي كه مديران 
باش�گاه ها و فدراس�يون دور هم جمع شده 
بودند تا حرف ه�اي تكراري بزنن�د و عكس 
يادگاري بگيرند، رئيس فدراس�يون از تأخير 
در ش�روع فصل جدي�د ليگ  برت�ر خبر داد. 
 نشست س��الانه مديران عامل باشگاه هاي فوتبال 
ايران و دپارتمان صدور مج��وز حرفه اي آورده اي 
نداش��ت جز اينكه آقايان صدور مجوز براي شش 
باشگاه ليگ برتري را جشن بگيرند. در خلال اين 
گردهمايي نيز صحبت هاي نخ نما شده درخصوص 
كمك داور ويدئويي، تحريم ها، بدهي  باش��گاه ها و 
حق پخش مطرح ش��د. در نهايت نيز تاج برخلاف 
رئيس كميته مسابقات سازمان ليگ تعويق يكي، 

دو روزه ليگ  برتر را محتمل دانست. 
      

محور اصلي نشس��ت روز گذش��ته در مركز ملي 
فوتبال، اعطاي مجوز هاي صادر ش��ده از س��وي 
كنفدراسيون فوتبال آسيا بود. طبق اعلام دبيركل 
فدراسيون از 16 تيم ليگ  برتري فقط شش تيم اين 
مجوز را دريافت كردند؛ پرسپوليس، تراكتور، فولاد 
خوزستان، گل گهر، سپاهان و نساجي، همچنين 
تيم خاتون بم از ليگ  برتر بانوان هفت باشگاه ايراني 
هستند كه مجوز ای اف سی را براي فصل جديد به 
دست آورده اند. اين اتفاق از س��وي مديران ارشد 
فوتبال كشور آنقدر خوشحال كننده بود كه با آب 
و تاب از آن پشت تريبون حرف زدند. حسن ختام 
اين دورهمي اهداي ل��وح مجوز حرفه اي و حضور 
در ليگ قهرمانان آس��يا به مديران باش��گاه هاي 

پرسپوليس، سپاهان و تراكتورسازي بود. 

      
با اينكه ديگر همه مي دانند باش��گاه هاي فوتبال 
ما چه مش��كلات و كمبودهاي اساسي دارند كه 
ای اف  س��ی به آنها مجوز حرف��ه اي نمي دهد، اما 
ديروز مديران فدراس��يون باز هم خودشان را به 
ندانستن زدند و جوري از شرايط موجود و در نظر 
گرفتن جريمه براي باشگاه ها حرف زدند كه گويا از 
واقعيت ها بي اطلاعند. مهدي تاج از هم اكنون فكر 
سال آينده است و از جريمه سنگين باشگاه هايي 
صحبت می كند كه نتوانند مجوز حرفه اي بگيرند: 
»بايد طبق استانداردهاي روز دنيا پيش برويم تا 
به هدفمان كه همانا رشد و توسعه است، برسيم. 
در همين راستا قوانين سختگيرانه تري خواهيم 
داشت. در سال آينده براي باشگاه هايي كه مجوز 
حرفه اي ندارند، جرائم نقدي س��نگيني در نظر 
خواهيم گرفت. در اين زمينه كار درس��تي انجام 
ش��ده و همه باش��گاه ها همت كردند تا به صدور 
مجوز حرفه اي نزديك تر ش��وند. مطمئنم س��ال 
آينده بالاي 1۰باش��گاه  مي توانند مجوز داش��ته 
باشند. برخي باش��گاه ها با همت و تلاش عوامل 
خود س��عي كردند به اين امر مهم دست يابند. از 
باشگاه هاي ديگر هم مي خواهيم كه براي كسب 

مجوز حرفه اي از هيچ تلاشي دريغ نكنند.«
      

هدايت الله ممبيني هم با آب و تاب از مجوز گرفتن 
ش��ش تيم ايراني تعريف كرد و موضوع حق پخش 
را وسط كش��يد. دبيركل فدراس��يون همچنين از 
كاهش تع��داد بدهي هاي تيم هاي كش��ورمان در 
كنفدراس��يون آس��يا خبر داد:  »براي رشد فوتبال 
بايد استانداردهاي كنفدراس��يون فوتبال آسيا را 
رعايت كنيم. همكاران م��ا در كميته صدور مجوز 
حرفه اي زحمات زيادي كشيدند و حالا شش تيم 

ليگ برتري مجوز لازم را گرفته اند. براي ما زش��ت 
است كه باشگاه هايمان مجوز نگيرند. همه موظف 
هستند اين كار را انجام دهند. دير يا زود همه بايد 
بخط شوند تا در فوتبال آسيا فعاليت كنند. باشگاه ها 
بايد به خودشان بيايند و دست به دست هم بدهيم 
تا رشد كنيم. تراز بسياري از تيم هاي ما منفي است 
و باشگاه ها بايد سعی ش��ان بر اين باشد كه جبران 
كنند. ما 136بدهي ثبت ش��ده در كنفدراس��يون 
فوتبال آسيا داشتيم و حالا به 36 بدهي رسيده ايم. 
بايد اين كار را كم كم جلو ببريم. نزديك به ۷۰ درصد 
درآمد ما از حق پخش است و اگر بتوانيم اين مسئله 
را در فوتبالمان جا بيندازيم، بس��ياري از مشكلات 
حل مي ش��ود. اين را ه��م بايد بگويم ك��ه در همه 
كشورهاي دنيا حق پخش يك دفعه انجام نشد و در 
روزهاي اول اين مشكلات وجود داشت. ان شاءالله 
دولت و حاكميت پاي كار بيايند، اگر 5۰ درصد حق 
باشگاه ها و فدراسيون فوتبال داده شود، بسياري از 
مشكلات حل مي شود. رسانه هم بايد كمك كند كه 
اين اتفاق رخ دهد. باشگاه هايي مثل پرسپوليس، 
استقلال، سپاهان و تراكتور هوادار دارند و نمي شود 
لنگ پول ناچيزي باشند. كنفدراسيون فوتبال آسيا 
براي صدور مجوز حرفه اي سال آينده حق پخش را 

لحاظ كند و نمي شود كار را صوري پيش برد.«
      

منص��ور قنب��رزاده ه��م از بدهي هاي س��نگين 
باشگاه ها گفت. اگرچه فوتبال ما كلًا زيان ده است 
و تيم خصوصي عملًا معنايی ن��دارد، اما مديران 
فدراسيون در مورد برطرف كردن مشكلات مالي 
همه چيز را به حق پخش رب��ط مي دهند. رئيس 
كميته مسابقات فدراسيون در اين خصوص گفت: 
»شاخصه اصلي مورد بررسي بحث بدهي ها بود 
كه متأسفانه اكثر باش��گاه هاي ما در دو، سه سال 

اخير بدهكار بودند و بدهي انباشته دارند. عمدتاً 
درآمدها به نسبت بدهي ها خوب نيست. يك بحث 
مهم ديگر هم اين بود كه در صدور مجوز حرفه اي، 
باشگاه ها بايد با صداوسيما قراردادي داشته باشند 
تا مشخص شود چقدر از اين زمينه دستاورد دارند. 
در همين خصوص يك كارگروه تشكيل شد و قرار 
است از طريق خود باشگاه ها، دولت و مجلس نيز 
پيگير باشند، چراكه اگر اين اتفاق نيفتد ما در جام 
ملت ها و مجوز حرفه اي ليگ برتر آسيب مي بينيم 
و اين موضوع بايد جدي تلقي شود. برنامه هفتم 
توس��عه به مجلس رسيده و قرار اس��ت كارگروه 
مذكور جلسه اي را با كميته تلفيق مجلس داشته 

باشد و در اين زمينه صحبت كنند.«
      

مديرعامل باشگاه پرسپوليس مدعي شد در جريان 
صدور مجوز براي قرمزها از داخل س��نگ اندازي 
شده اس��ت. رضا درويش با اش��اره به اين مسئله 
اظهار داشت: »همه اجزاي باشگاه شبانه روز و طي 
سه، چهار ماه گذشته زحمات زيادی كشيدند. جا 
دارد از همكاري فدراس��يون، به ويژه بخش مجوز 
حرفه اي تشكر كنم كه بس��يار با ما همراه بودند. 
توانستيم مش��كلي را كه در گذش��ته داشتيم و 
عدم صدور مج��وز حرفه اي كه كام ه��واداران را 
تلخ كرده بود، حل كنيم و مج��وز را بگيريم و در 
آسيا حضور داشته باشيم. متأسفانه اخبار زيادی 
براي ای اف سی فرستادند كه كذب بود. ما گاهي 
يادمان مي رود كه اگر با هم مش��كل داريم، ولي 
ايراني هستيم. نبايد مشكلات شخصي و جناحي 
را بزرگ كنيم. شما ديديد كه مشكلات زيادي را 
براي ما به وجود آورده بودند. در مجموع خدا كمك 
كرد و با دعاي هوادارانمان و زحمات شبانه روزي 

توانستيم مجوز حرفه اي را كسب كنيم.«
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دنيا  حيدري

شميم رضوان

داستان تكراري اميدهاي فوتبال ايران

 دغدغه عنايتي
 از ضد »اميد« بودن  باشگاه ها

موفقيت ابزار لازم دارد و اين همان معضل اصلي اميدهاي فوتبال ايران 
است. تيمي كه هرگز آنطور كه بايد و شايد حمايت نمي شود تا بتواند به 

حسرتي كه حالا قدمت آن از يك قرن عبور مي كند، پايان دهد. 
عنايتي و شاگردانش دو تورنمنت مهم در پيش دارند، اما ابزار لازم براي 
پشت سر گذاشتن اين دو رويداد حائز اهميت را ندارند. كسب جواز صعود 
به المپيك پاريس در گرو حضور در ميان چهار تيم نهايي جام ملت هاي 
آسياست. رقابت هايي كه اميدهاي ايران در دور مقدماتي آن كه از 13 تا 21 
شهريور برگزار مي شود با ازبكستان، افغانستان و هنگ كنگ رو به رو خواهند 
شد و تنها يك هفته بعد از پايان اين رقابت ها راهي هانگژو مي شوند براي 
حضور در بازي هاي آسيايي و مصاف با عربستان، ويتنام و مغولستان. اما 

دغدغه عنايي نه حريفان كه همكاري نكردن باشگاه هاست. 
بازي هاي آسيايي فرصت خوبي براي آماده سازي اميدهاي ايران است، 
البته به شرط آنكه عنايي بتواند نفرات مدنظر خود را در اردوهاي تمريني 
و همچنين رقابت هاي پيش رو در اختيار داشته باشد. در غير اين صورت 
با تيمي دست و پا شكسته و نصفه و نيمه، نه فقط عنايي كه هيچ مربي 

ديگري نمي تواند گامي در راستاي موفقيت بردارد. 
مسئله تازه اي نيست؛ تقويم تيم اميد در آغاز اين دوره از رقابت هاي ليگ برتر 
عنايتي را نگران داستان تكراري همكاري نكردن باشگاه ها كرده است، نگراني 
كه بي دليل هم نيست. عنايتي همين چند هفته پيش در اردوي تداركاتي 
اميدها در تركيه نتوانست تمام نفرات مدنظر خود را به همراه داشته باشد و 
از اين بابت گلايه هم كرد! اما دلخوري او كه به ملايم ترين حالت ممكن بيان 
شد نيز نتوانست تغييري ايجاد كند و باشگاه ها حاضر به تعامل با او و تيمش 
نشدند. بهانه باشگاه هايي چون استقلال كه مجوز حضور بازيكنان خود را در 
اردوي تداركاتي تركيه صادر نكردند، اهميت حضور آنها در تمرينات بدنسازي 
و پيش فصل بود. اين بار اما بهانه ها به مراتب جدي تر اس��ت، چراكه تراكتور 
24مرداد ماه در دور پلي آف ليگ قهرمانان آس��يا به ميدان مي رود و مرحله 
گروهي اين رقابت ها نيز از 2۷ شهريور ماه آغاز مي شود، درست همزمان با 
بازي هاي آسيايي كه همين دليل خوبي مي تواند براي عدم همكاري و تعامل 
باشگاه ها با اميدهاي ايران باش��د. تراكتور اما تنها تيمي نيست كه احتمال 
عدم همكاري آن با تيم ملي فوتبال اميد وجود دارد. اس��تقلال نيز به گفته 
نكونام نتوانس��ته بازيكنان مدنظر خود را جذب كند، به همين دليل بعيد 
نيست روي بازيكنان زير 23 سالش حساب كند كه در اين صورت همانطور 
كه در اردوي تركيه با عنايتي تعامل نكرد بار ديگر نيز اين داس��تان را تكرار 
خواهد كرد. از سوي ديگر هفته پنجم رقابت هاي ليگ برتر نيز دو روز قبل از 
آغاز دور مقدماتي جام ملت هاي آسيا)زير 23 ساله ها( برگزار مي شود، يعني 
11 ش��هريور ماه و اين مسئله نيز دليل خوبي اس��ت براي همكاري نكردن 
باشگاه ها! مسئله اي كه عنايتي به خوبي بدان واقف است، به طوري كه چندي 
پيش سرمربي اميدها پيش بيني كرده بود كه نمي تواند از چهار تيم ايراني 
حاضر در ليگ قهرمانان آسيا يعني پرسپوليس، سپاهان، نساجي و تراكتور 
بازيكن بگيرد. اين در حالي است كه رئيس فدراسيون فوتبال تأكيد داشت 
باشگاه ها بايد با تيم اميد همكاري كنند، اما توصيه تاج هم راه به جايي نبرد و 
حالا همانطور كه ميرشاد ماجدي، رئيس كميته جوانان فدراسيون فوتبال نيز 
مي گويد در صورت تعامل باشگاه ها مي توان انتظار موفقيت داشت: »باشگاه ها 
بايد تابع قوانين فدراسيون فوتبال باشند و در صورت فراهم  نبودن شرايط، 
تاريخ براي تيم المپيك تكرار خواهد ش��د. دغدغه عنايتي هم دقيقاً همين 
است؛ تيم ملي و حضور بازيكنان در تيم المپيك. در صورتي كه باشگاه ها به 

تيم ملي بازيكن بدهند به صعود اميدوارتر خواهيم بود.«

رئال در تگزاس از عهده بارسا برنيامد

برد نوبرانه كاتالان ها
قرار به برگزاري ديداري دوستانه بود، اما آنچه در طول 9۰ دقيقه مصاف 
كهكشاني ها با كاتالان ها گذشت، شباهتي به يك ديدار دوستانه نداشت، 
خصوصاً كه با برت��ري 3 بر صفر آبي واناري ها پاي��ان يافت و رئالي هاي 
مادريد در ايالت تگزاس امريكا باختي سنگين و پرگل متحمل شدند، 
آن هم در ش��رايطي كه در دقيقه 2۰ ب��ازی، داور ي��ك پنالتي به نفع 
سفيدپوشان گرفت، اما وينيسيوس نتوانس��ت از اين فرصت استفاده 
كند و پنالتي را از دس��ت داد. آنجلوتي اما از نتيجه رقم خورده ناراضي 
نيست و از آن به عنوان تجربه اي گرانبها ياد مي كند: »انگار جلوي دروازه 
بارسلونا ديوار كشيده بودند. در اين بازي اما متوجه شديم با ميدان دادن 
به جوان ها مسير درستي را در پيش گرفته ايم و به آينده بسيار اميدوار 
ش��ديم. بايد رو به جلو حركت كنيم. اين بازي چيزهاي مثبت زيادي 
براي ما داش��ت و تنها نكته منفي اش اين بود ك��ه باختيم و در ضربات 
آزاد در نيمه اول خوب نبوديم. البته براي مدت يك ساعت خيلي خوب 
بازي كرديم و حملات خوبي داشتيم، ولي متأسفانه باختيم، آن هم در 
شرايطي كه پنج موقعيت گلزني داشتيم.« ژاوي اما سرمست از برتري 
پرگل شاگردانش برابر رئال در چارچوب ديدار دوستانه پيش فصل، بارسا 
را بهترين تيم دنيا خواند: »ديروز بعد از شكست مقابل آرسنال در بحران 
شديدي بوديم، اما امروز بهترين تيم دنيا شديم. نتيجه ال كلاسيكو باور 
نكردني است، اما بايد اينطور ادامه بدهيم.« سرمربي بارسلونا همچنين 
ضمن تمجيد از شاگردانش تأكيد كرد كه در انتخاب بازيكنان استثنايي 
نداريم و هر كس��ي آماده تر باش��د در تركيب قرار مي گي��رد: »فرمين 
لوپز خيلي خوب آماده ش��ده بود، به همين خاطر در اين بازي حضور 
پيدا كرد. رومئو فرمانده اس��ت. او انتقال خوبي بود و ما از حضورش در 
بارسلونا خوشحاليم. درباره آينده عثمان دمبله بايد ببينيم چه اتفاقي 
مي افتد، چون در بازار نقل و انتقالات چيزي مشخص نيست، اما دمبله 
الان اينجاست و با بارسلونا خوشحال است.« آبي واناري ها در اين ديدار 

توسط دمبله، لوپز و فران تورس به گل رسيدند.

فريدون حسن

چقدر خوب كه تحريميم!
چقدر خوب كه بهانه ا ي به اسم »تحريم« وجود دارد. چقدر خوب كه 
كشور »تحريم« است تا مسئولان ريز و درشت كم كاري هايشان را پاي 
آن بگذارند و با خيال راحت پشت ميزهايشان لم بدهند و هر كسي هم 

انتقاد كرد، بگويند كشور »تحريم« است. 
اين حكايت مسئولان فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ است، همان ها 
كه طي ماه هاي گذش��ته با كلي ادعا و شاخ و ش��انه كشيدن از آوردن 
سيس��تم كمك داور ويدئويي حرف مي زدند، اما امروز در چشم تمام 
اهالي فوتبال نگاه مي كنند و مي گويند از ما نخواهيد كه پاسخگو باشيم، 

كشور تحريم است و نمي توانيم به راحتي سيستم را وارد كنيم. 
عجب! از ش��ما پاس��خ نخواهيم از كه بخواهيم؟! اص��لًا مگر خودمان 
نمي دانستيم كه تحريم هس��تيم كه امروز از زبان شما بشنويم؟ نكته 
اينجاست كه كت و ش��لوار پوش هاي فوتبال فكر كرده اند مي توانند هر 
حرفي بزنند و بعد هم به راحتي از زير بار پاس��خگويي فرار كنند. اين 
را مي توان به وضوح از حرف هاي هدايت ممبيني، دبيركل فدراسيون 
فوتبال در نشست سالانه مسئولان فدراسيون و سازمان ليگ با مديران 
عامل باشگاه ها متوجه شد، جايي كه جناب دبيركل می گويد: »اجازه 
بدهيد كارها را كم كم انجام بدهي��م. از ما هم مي خواهند زياد صحبت 
نكنيم. مش��كل فني و مالي وجود ندارد. مشكل شركت هايي هستند 
كه بايد مواردي را رعايت كنند تا به خاطر تحريم هاي ظالمانه ش��امل 
جريمه هاي ش��ديد نش��وند. خواهش مي كنم دوس��تان در اين مورد 

نخواهند كه ما پاسخگو باشيم. ما بيشتر از شما پيگير هستيم.«
مي گويند ما بيشتر از شما پيگير هستيم و همين يك جمله است كه 
همه را كشته، اصلًا كش��ته و مرده پيگيري هايتان هستيم كه در هيچ 
موردي به نتيجه نمي رس��د. البته از فدراسيون مهدي تاج جز اين هم 
برنمي آيد. بالاخره هرچه باشد در فس��اد و بيت المال خوري ركورددار 
است، نه در كار كردن و به نتيجه رساندن امور فوتبال كشور، حتي اگر 
اين موارد چيزهايي باشد كه قولش را از مدت ها قبل به علاقه مندان به 
فوتبال داده باشند. نمونه اش همين VAR كه گفتند چه مي كنيم و 
چه. گفتند فصل آينده سيستم را مي آوريم و فلان مي كنيم و فلان، اما 
حالا فدراسيون مهدي تاج زير حرف خودش  می زند و پاي تحريم ها را 
وسط مي كشد و جالب اينجاست كه با رويي زياد پاسخگو هم نيست و 

اجازه پيگيري نيز به بقيه نمي دهد. 
ليگ بيست و سوم سه روز ديگر آغاز مي ش��ود. شروعي همانند ليگ 
بيس��ت و دوم با همان خطاها و اش��تباهات وحش��تناك و تأثيرگذار 
داوري، همان اش��تباهاتي كه خود اين آقايان اعت��راف كردند نتيجه 
3۰ درصد بازي هاي فصل قبل را عوض كرده است)البته اگر مثل تمام 
حرف هايش��ان زير اين يكي هم نزنند(، پس با اي��ن اوضاع نبايد توقع 
پيشرفت داشت، چرا؟ چون تا زماني كه چنين مديراني )امثال مهدي 
تاج و دار و دسته اش( سر كار هستند فساد چنان در فوتبال رسوخ كرده 
و مي كند كه اجازه پيشرفت به آن نمي دهد. مديراني كه كار نمي كنند و 
بهانه كار نكردنشان مي شود؛ »تحريم هاي ظالمانه«، اما همين مديران 
براي همين كارهاي انجام نداده چن��ان پاداش هايي دريافت مي كنند 
كه مدت هاست تشت رسوايي  اش از بام افتاده و باز هم بايد تأسف خورد 
كه همه فقط نگاه مي كنند و هيچ برخوردي با اين همه كم كاري و فساد 

در فوتبال صورت نمي گيرد. 
البته دليل قماش فوتبالي كاملًا موجه است؛ »تحريم!«

آرش ميراس��ماعيلي، رئيس فدراس��يون جودو صب��ح ديروز با 
حكم رفع تعليق از س��وي مقامات قضايي به فدراس��يون جودو 
بازگشت. پس از حواش��ي كه خردادماه س��ال جاري براي آرش 
ميراسماعيلي، رئيس وقت فدراسيون جودو رخ داد، طي حكمي 
از سوي سيدحميد سجادي وزير ورزش و جوانان، نصرالله پريچهره 
به عنوان سرپرس��ت موقت فدراسيون جودو منصوب شد و آرش 
ميراسماعيلي مدت كوتاهي از رياست فدراسيون تعليق شد تا از 
طريق دادگاه پيگير رفع اتهامات وارده از سوي شاكي خصوصي 
ش��ود. اين روند در كمت��ر از يك م��اه پيگيري ش��د و در نهايت 
2۸خردادماه سال جاري ميراسماعيلي با حضور در دادگاه و ارائه 

مستندات خود سرانجام با حكم قاضي رفع تعليق شد. 
ميراسماعيلي روز يك شنبه با استقبال كاركنان وارد فدراسيون 
شد و ضمن تقدير و تشكر از زحمات نصرالله پريچهره، سرپرست 
فدراس��يون جودو براي وي آرزوي موفقيت ك��رد. اما برخلاف 
اخبار و تصاوير منتش��ر ش��ده مجتبي قدمي، دبير فدراسيون 
جودو با بيان اينكه پريچهره همچنان سرپرس��تي فدراسيون 
را برعهده دارد، گفت: حضور ميراس��ماعيلي در فدراسيون به 
معناي بازگشت او نيست. وزارت ورزش هنوز چيزي در اين باره 
به ما اعلام نكرده و ما تابع دستور وزارتخانه هستيم. به هر حال 
او از ورزشكاران و قهرمانان رشته جودو محسوب مي شود و به 
فدراس��يون آمده اس��ت، اما اين اتفاق دليلي بر اين نيست كه 
كارش را شروع كرده باشد.« وي در پاسخ به اين سؤال كه با اين 
اوصاف در حال حاضر چه كسي مديريت فدراسيون را برعهده 
دارد، خاطرنش��ان كرد: »آق��اي پريچهره همچن��ان به عنوان 
سرپرست فدراس��يون جودو مشغول به كار اس��ت. در اين باره 

دستور وزارت ورزش ملاك كار خواهد بود.«

ميراسماعيلي به فدراسيون جودو برگشت

 آماتورها  سرمست
 از دريافت مجوز حرفه اي!

تاج 
تعويق شروع 
 ليگ  برتر را 

 محتمل 
دانست

قابي كه ملاحظه مي كنيد مجوز حرفه اي باش�گاه 
سپاهان است. نمونه اش ديروز در نشست سالانه 
مسئولان فدراس�يون فوتبال و س�ازمان ليگ با 
مديران عامل باشگاه ها به پرس�پوليس، تراكتور 
و چند باش�گاه ديگر هم داده شد. كلي هم عكس 
يادگاري با آن گرفتند تا مطمئن شوند كه حرفه اي 
ش�ده اند. فوتبال باش�گاهي ايران براي حرفه اي 
ش�دن فقط همين قاب ها را كم داش�ت، والا همه 
مي دانند كه تيم هاي ما ورزشگاه اختصاصي دارند، 
دولتي نيس�تند، بدهي خارجي و داخلي ندارند و 
سند سازي نمی كنند، فقط همين يك قاب مانده بود 

كه رسيد و تمام، حالا ما حرفه اي هستيم.

قاب حرفه اي گري

قاب


